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NOWY MINISTER CYFRYZACJI

Janusz Cieszyński 
ponownie w rządzie 
– były wiceminister 
zdrowia i były wice-

prezydent Chełma jest odpowiedzial-
ny za cyfryzację w Kancelarii Prezesa 
Rady Ministrów. n

PARADZIŃSKA NOWĄ DYREKTOR NOVO NORDISK

Magdalena Paradzińska objęła stanowisko dyrektor gene-
ralnej Novo Nordisk Pharma sp. z o.o. Zastąpiła Katarzynę 
Kacperską.
Nowa dyrektor generalna Novo Nordisk związana jest z mar-
ką od 19 lat. Pracowała nad projektami Marketing & Sales 

Effectiveness w Azji i Afryce Północnej. W 2004 r. objęła stanowisko dyrektora 
marketingu w oddziale Novo Nordisk Algieria, a w 2007 r. przeniosła się do 
regionu Europy Wschodniej z siedzibą w Warszawie, gdzie była odpowiedzialna 
za opracowanie strategii marketingowych w obszarze diabetologii. Od 2014 r. 
sprawowała funkcję dyrektora Market Access & Public Affairs w Europie 
Wschodniej, działała na rzecz poprawy dostępu pacjentów do innowacyjnych 
terapii cukrzycy i hemofilii. Od kwietnia 2020 r. pełniła obowiązki starszego dy-
rektora Działu Otyłości w Polsce. Dotychczasowa dyrektor generalna Katarzyna 
Kacperska 1 lipca objęła stanowisko Senior Vice President Commercial Affairs 
& Strategy, International Operations. Będzie odpowiedzialna za strategię i dzia-
łania komercyjne firmy w regionie obejmującym wszystkie kraje świata oprócz 
USA i Kanady. Jednocześnie będzie częścią globalnego grona kierowniczego 
Management Board Novo Nordisk. n

WIĘCEJ PIENIĘDZY NA ZDROWIE

Narodowy Fundusz 
Zdrowia informuje 
o zmianach w pla-
nie f inansowym 
na 2021 r. Wynika 

z nich, że 850 mln zł z rezerwy ogólnej 
będzie przeznaczone m.in. na program 
pilotażowy Profilaktyka 40 plus.
Wyższy od prognozowanego spływ 
składki zdrowotnej w  pierwszych  
4 miesiącach 2021 r. i przewidywanie 
utrzymania tego korzystnego trendu 
do końca roku powodują, że przycho-
dy NFZ nie są zagrożone. Lepsza od 
zakładanej kondycja finansów po-
zwala na uruchomienie rezerwy ogól-
nej w budżecie funduszu na 2021 r. 
– łącznie ponad 851,1 mln zł, jak 
wynika z  rozporządzenia NFZ. Na 
ten krok zgadzają się Ministerstwo 
Zdrowia i  Ministerstwo Finansów. 
Na co przeznaczone będą pieniądze?  
500 mln zł z rezerwy ogólnej na reali-
zację programu pilotażowego Profi-
laktyka 40 plus, 204 mln zł przekaza-
ne do oddziałów wojewódzkich NFZ 
na pokrycie wydatków związanych 
z wprowadzeniem nielimitowanych 
świadczeń w ambulatoryjnej opiece 
specjalistycznej, 147,1 mln zł na po-
krycie kosztów podwyżki wynagro-
dzenia zasadniczego pracowników 
ochrony zdrowia. n

www.termedia.pl/mz

Kto w zespole naprawczym szpitali?
Powołano grupę, której zadaniem jest 
opracowanie projektu przepisów do-
tyczących postępowań naprawczych 
szpitali z uzasadnieniem i oceną skut-
ków regulacji. Zasady mają umożliwić 
przeprowadzenie restrukturyzacji tych 
podmiotów. Eksperci zakończą swoje 
prace najpóźniej 31 sierpnia 2021 r.

W zarządzeniu dotyczącym powołania zespołu podano jego skład. Przewod-
niczącym został wiceminister zdrowia Sławomir Gadomski, a zastępcami – 
zastępca dyrektora Departamentu Prawnego w Ministerstwie Zdrowia Anna 
Skowrońska-Kotra i zastępca dyrektora Departamentu Nadzoru i Kontroli 
w Ministerstwie Zdrowia Rafał Główczyński. Pozostali członkowie to:
– dr hab. Anna Hrycaj z Uczelni Łazarskiego w Warszawie,
– dr Małgorzata Gałązka-Sobotka z Uczelni Łazarskiego w Warszawie,
– Bartosz Groele, adwokat,
– Dominik Gałkowski, adwokat,
– dr Patryk Filipiak, adwokat,
– Szymon Rajski, radca prawny,
– Grzegorz Koczor, ekspert z zakresu lean w medycynie,
–  Cezary Pokorski, przedstawiciel Departamentu Lecznictwa w Ministerstwie 

Zdrowia,
–  Jacek Bębenek, przedstawiciel Departamentu Nadzoru i Kontroli w Minister-

stwie Zdrowia,
–  Anna Karczmarz, przedstawiciel Departamentu Nadzoru i Kontroli w Mini-

sterstwie Zdrowia,
–  Robert Przybyszewski, przedstawiciel Departamentu Nadzoru i Kontroli 

w Ministerstwie Zdrowia,
–  Anna Kołodziej, przedstawiciel Departamentu Prawnego w Ministerstwie 

Zdrowia,
–  Anna Jakubik, przedstawiciel Departamentu Prawnego w Ministerstwie Zdro-

wia.

osób obserwuje 
profil „Menedżera 

Zdrowia” na LinkedIn 
– jesteśmy liderem wśród 
portali o systemie ochrony 
zdrowia w tym serwisie
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JESTEM PRZECIWNIKIEM OBOWIĄZKOWYCH SZCZEPIEŃ PRZECIW COVID-19

– Szczepienia powinny być dobrowolne, ale państwo 
musi stwarzać do nich optymalne warunki, prowadzić 
dobrą, rzetelną akcję informacyjną, umożliwić za-
szczepienie w zakładach pracy i w łatwo dostępnych 
miejscach, by zainteresowani nie musieli szukać ich po 

całej Polsce. Wierzę, że w połączeniu już nie tylko z polskimi, lecz także 
europejskimi wymogami, takimi jak paszporty covidowe, nasze działania 
przyniosą efekt – mówi przewodniczący sejmowej Komisji Zdrowia, 
poseł Prawa i Sprawiedliwości dr n. med. Tomasz Latos, w rozmowie 
z „Rzeczpospolitą”. – Jestem przeciwnikiem wprowadzania obowiązku 
szczepień przeciw COVID-19 – zaznacza. n
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Szczepionki to dar od Boga
„Szczepienia przeciw COVID-19 są ważnym na-
rzędziem ograniczania rozprzestrzeniania się za-
każeń i przez bardzo wiele osób postrzegane są 
jako nadzieja na możliwość powrotu do normal-
nego funkcjonowania społeczeństw” – stwier-

dził w oświadczeniu przewodniczący Konferencji Episkopatu Polski  
abp Stanisław Gądecki. „Wynalezienie szczepionek może być uznane 
za szczególny owoc daru udzielonego człowiekowi przez Boga, któremu 
nie jest obojętny los człowieka i zagrożenia związane z chorobami za-
kaźnymi. Dzięki tej ojcowskiej dobroci Boga – objawiającej się również 
w dostępnych szczepionkach – udało się wyeliminować wiele chorób 
zakaźnych, które wcześniej prowadziły do śmierci lub stawały się przy-
czyną niepełnosprawności i cierpienia człowieka” – dodał. Zapewnił, że 
„Kościół wspiera wszystkich, którzy podejmują decyzję o zaszczepieniu 
się”, ale zaznaczył też, że „decyzja o szczepieniu winna uwzględniać 
wymogi dobra wspólnego, a szczepienie powinno być dobrowolne”. n
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DĘBSKA, KOCHMAN, REBIZANT I WIELGOŚ 
ZAPOWIEDZIELI WSPÓŁPRACĘ
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Zespół, w którego skład wchodzą, prof. Ma-
rzena Dębska, prof. Ja nusz Kochman i dr Beata 
Rebizant, kontynuuje program terapii wad 
serca płodu w nowym miejscu – Uniwersytec-
kim Centrum Zdrowia Kobiety i Noworodka 
Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego 
– kierowanym przez konsultanta krajowego 
w dziedzinie perinatologii prof. Mirosława 
Wielgosia.
Profesor Dębska zakończyła pracę w Szpitalu 
Bielańskim w Warszawie w kwietniu 2020 r. 
W konsekwencji praktycznie zaprzestano prze-
prowadzania operacji w ramach projektu „Pro-
gram kompleksowej diagnostyki i terapii we-
wnątrzmacicznej w profilaktyce następstw 
i powikłań wad rozwojowych i chorób płodu 
– jako element poprawy stanu zdrowia płodów 
i noworodków”. Po ponad 12 miesiącach spe-
cjaliści kierowani przez prof. Dębską powrócili 
do publicznej placówki. n

W Strasburgu zajmą się
wyrokiem polskiego TK

Europejski Trybunał 
Praw Człowieka poin-
formował polski rząd, 
że do tej pory przyjął 
i rozpatrzy merytorycz-
nie dwanaście skarg 
w związku z ubiegło-

rocznym wyrokiem Trybunału Konstytucyjnego 
dotyczącym legalności aborcji. Wnioskodaw-
cami jest dwunastu polskich obywateli uro-
dzonych w  latach 1980–1993. Autorzy skarg 
twierdzą, że w następstwie wyroku niektóre 
szpitale odmówiły wykonania aborcji w przy-
padkach nieprawidłowości płodu. Podnoszą 
również, że wprowadzone ograniczenia nie 
były „określone prawem” – Trybunał Konsty-
tucyjny orzekał w nieprawidłowym składzie, 
bo trzech sędziów zostało wybranych z naru-
szeniem konstytucji. n

SUPLEMENTY, SUPLEMENTY I JESZCZE RAZ SUPLEMENTY

Wszystko wskazuje na to, że w 2021 r. pobity 
zostanie ubiegłoroczny rekord w liczbie wpro-
wadzonych na polski rynek suplementów diety. 
W 2020 r. do Głównego Inspektoratu Sanitarnego 

złożono prawie 25 tys. powiadomień dotyczących takich produktów. 
W pierwszym półroczu tego roku do obrotu trafiło aż 16 tys. nowości. To 
pokazuje, jak szybko rozwija się polski rynek suplementów.
„Co prawda część nowości to nowe warianty znanych już produktów, ale 
ich wysyp pokazuje dynamikę tego rynku, napędzanego przez nawyki 
konsumentów coraz częściej sięgających po »środki spożywcze, których 
celem jest uzupełnienie normalnej diety«. Jak wynika z analiz firm ba-
dawczych, ich popularność zwiększyła się w czasie pandemii, gdy na 
całym świecie konsumenci na potęgę kupowali preparaty wzmacniające 
odporność, z witaminą D, cynkiem i witaminą C na czele” – informuje 
„Rzeczpospolita”, podając dane dotyczące wartości polskiego rynku 
suplementów diety (sprzedaż apteczna i pozaapteczna – ceny finalne 
z uwzględnieniem dietetycznych środków specjalnego przeznaczenia): 
w 2017 r. – 5,20 mld zł, w 2018 r. – 5,45 mld zł, w 2019 r. – 5,82 mld zł, 
w 2020 r. – 5,85 mld zł.
Według prognoz w 2021 r. wartość rynku wyniesie 6,09 mld zł. n
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